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Trots toont boomkweker Marc Lodders zijn in 
totaal 8000 vierkante meter aan nieuwe lood-
sen, waarvandaan op jaarbasis circa 40 miljoen 
bomen hun weg zullen vinden naar klanten in 
binnen- en buitenland. De bomen zijn deels 
afkomstig van de 120 hectare eigen land en 
deels van inkoop. In de eerste hal worden de 
bomen gesorteerd, waarna ze worden doorge-
schoven naar de voorraad- of de verkoophal. 
Daar liggen ongeveer 100 soorten opgetast in 
genummerde rijen. ‘Het werkt als een magazijn 
bij Ikea’, zo schetst hij: ondanks een groot assor-
timent is alles snel te vinden. In de 40 jaar dat 
het bedrijf op de oude locatie was gevestigd, 
groeide het flink. Zodoende liep het tegen de 
grenzen van de uitbreidingsmogelijkheden 
aan. ‘De nieuwe locatie is in alle opzichten opti-

maal. Er zijn volop groeimogelijkheden. In het 
beekdal waar we zaten, konden we vrijwel niets 
meer bijbouwen.’ Marc Lodders stapte met zijn 
broer als tweede generatie in het familiebedrijf 
en wil het nu ook voor de volgende generatie 
een goede toekomst geven. ‘Ik ben inmiddels 
58 en wil dat het bedrijf ook na mij verder kan. 
Daarom kijk ik nu al naar de mogelijkheden op 
de langere termijn.’

Biologisch
Een bijdrage aan de continuïteit levert volgens 
Lodders ook de natuurinclusieve aanpak bij 
de eigen teelt. ‘Die sluit vast aan bij nieuwe 
regelgeving die eraan komt en is goed voor de 
kwaliteit van het product. Mijn vader besloot 
al in 1971, toen hij begon als boomkweker, dat 

‘Ruimte voor bedrijfsgroei en natuur na vertrek uit beekdal’

Boomkwekerij Lodders en de handelstak van 

het Zundertse bedrijf, NL Plants, hebben de 

oude locatie aan de beek Aa of Weerijs terug-

gegeven aan de natuur. Van het beekdal is de 

onderneming verhuisd naar een nieuwe locatie, 

350 meter verderop. ‘Hier hebben we weer 

volop de ruimte’, verklaart Marc Lodders.

Auteur: Bart Mullink

Boomkwekerij Lodders en NL 
Plants naar nieuwe locatie in 
Zundert

Marc Lodders in de 

machineloods op de 

nieuwe locatie



15www.boom-in-business.nl - 1/2024

hij zoveel mogelijk biologisch wilde werken. 
Dat hield in met zo weinig mogelijk kunstmest 
en pesticiden.’ De Zundertse bodem is fijne 
zandgrond. ‘Die levert een mooie, fijn vertakte 
wortelgroei op. Een nadeel is alleen dat een 
dergelijke bodem weinig water en voedings-
stoffen vasthoudt, ook door het lage gehalte 
aan organische stof. Met organische mest en 
groenbemesters brengen we het organische-
stofgehalte en daarmee de bodemkwaliteit 
omhoog. Zo krijgen we grond die meer vocht 
vasthoudt en een rijk bodemleven heeft.’
Goede grond is de basis van een gezonde groei, 
weet hij. Daarom zijn de investeringen daarin hun 
geld volgens hem dubbel en dwars waard. ‘Terwijl 
we in de loop van ons bestaan eerder extensiever 
dan intensiever zijn gaan telen, is de toegevoegde 
waarde alleen maar hoger geworden. Door een 
kwalitatief betere groei, maar ook omdat we ons 
assortiment hebben aangepast. De Nederlandse 

Rassenlijst Bomen is voor ons leidend geworden. 
Inheemse bomen hebben zich al vanaf de ijstijd 
voortdurend aangepast aan de Nederlandse 
omstandigheden. Ze hebben zich daarin lange tijd 
prima kunnen reproduceren zonder dat er men-
sen aan te pas kwamen.’

Bij elkaar
Als nadeel voor de teelt in een gebied zoals 
rond Zundert, met veel boomkwekers bij elkaar, 
noemt Lodders een hogere druk van ziekten 
en plagen. Hoewel hij daaraan toevoegt dat dit 
nog erg meevalt. ‘Bovendien: hoe weerbaarder 
bomen zijn, hoe minder last ze daarvan heb-
ben.’ Het praktische voordeel dat hij in het 
centrum van de bedrijvigheid van de sector 
zit, weegt voor hem zwaarder. Ook de goede 
samenwerking met lokale bestuurders en een 
lokaal beleid dat is afgestemd op de behoeften 
van de sector vindt hij belangrijke pluspunten. 
‘Zo hebben wij voor onze verhuizing met de 
gemeente Zundert en Waterschap Brabantse 
Delta gekeken naar de mogelijkheden om het 
bedrijfsbelang te combineren met het beleid 
om natuur en landschap te verbeteren. Zo kwa-
men we uit bij een locatie met een leegstaande 
boerderij. Om nieuwbouw te realiseren, moeten 
we alle vrijkomende agrarische bebouwing 
slopen. Van twee bebouwde locaties in het bui-
tengebied bleef er dus één over. Eigenlijk ging 
het van drie naar één, want op de oude locatie 
hadden we loodsen aan beide kanten van de 
weg. Per saldo knapt het buitengebied zo op.’
Verder onderzoekt hij samen met het water-
schap mogelijkheden om te bereiken dat 
er altijd voldoende water beschikbaar is. 
Bijvoorbeeld door water zo efficiënt mogelijk 
te gebruiken. ‘Beregend wordt er via druppel-

buizen, zodat het water niet verdampt, en via 
de drainagebuizen waarmee we in de winter 
overtollig water afvoeren. We laten daardoor 
in de zomer water binnen. De bomen krijgen 
dan water dat door capillaire werking omhoog 
komt. Zo bereiken we dat er zo weinig moge-
lijk water door verdamping verloren gaat. In 
samenwerking met het waterschap doen we 
proeven om het systeem nog verder te optima-
liseren. Zo houden we op verschillende dieptes 
het vochtgehalte bij. We verwachten ook dat 
we kunnen aantonen dat de waterbehoefte 
minder groot is dan we dachten. Misschien 
hebben we tot nu toe te veel water gegeven en 
leidt wat minder water tot sterkere planten.’

Kaderrichtlijn water
Een volgende stap die Lodders hoopt te zetten, 
in goed overleg met de instanties, is een her-
schikking van teeltlocaties in het beekdal. ‘Daar 
willen we blijven telen, maar dan op een kleiner 
aantal grotere locaties in plaats van het huidige 
grote aantal kleinere locaties. In het beekdal 
moeten we aan de Kaderrichtlijn water voldoen. 
Dat houdt in dat er helemaal geen nutriënten 
en gewasbeschermingsmiddelen meer zullen 
uitspoelen naar de beek. Daarmee zijn we al 
behoorlijk op weg, onder meer omdat we van 
oudsher al kiezen voor mechanische onkruid-
bestrijding.’ Vooroplopen kan geenszins kwaad, 
meent hij. ‘Veel collega’s slaan intussen dezelfde 
weg in. Ik denk dat inmiddels 80 procent van 
de kwekers in elk geval op een aantal gebie-
den dezelfde ideeën heeft als wij. Verstandig, 
want wie op tijd ervaring opbouwt, hoeft niet 
in paniek te raken als later een nieuwe manier 
van werken door wetgeving wordt afgedwon-
gen.’ Met de verschillende uitvoerders van het 
natuur- en waterbeleid in de regio valt volgens 
hem prima samen te werken. ‘Het waterschap 
heeft een gebiedsregisseur, die heel praktisch 
is ingesteld. Die denkt in kansen in plaats van 
bedreigingen. Zo is te zien dat partijen niet alleen 
tegenover elkaar staan. Het is goed om te weten 
dat ook achter de bedrijven mensen zitten die 
meestal van goede wil zijn.’
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De Zundertse bodem zorgt voor fijn ver-

takte wortels, laat de boomkweker zien.


